

ဤမားခွဲကန်လီင်း

- ၅ ဤမားတြးကန်ဂုဏ်လံးဒိခမ်း ဂျးတီးခရုဂ်ပတတ်; လဝ်းခလးခပျူတီးသူခုံလမ်း ပီခင်လွင်းကန် ဝါး- ဩဒြးပီခင်လဝ်းပီခင်ကန်လီင်းကော့။ ခွဲး ဩဒြးပီခင်လဝ်းခခေ ကမ်,မီးကန်လဝ်းသိုင်,လျး
- ၆ လျး။ ပီဂ်သမ္မဂုဏ်းဝါး ဂုဏ်းမီးမိဂ်းသဂျာ,ယျာတင်း ကန်ထုဂ်,ဂခင်တင်းမခမ်းလဝ်းယဝ် ဝါးခခေသေ ကော့ယျာ, ပေးဂုဏ်းသမ္မယင်းဤမားယျာ ဂျးခွဲး ကန်လဝ်းသိုင်,ယျာ,လိုင် ဂုဏ်းပီခင်ကော့ကန်ယျာ, ခွဲးသီတီးလျာ,တြးကမ်,လွဲး။ ပီခင်ကော့ကန်
- ၇ လတ်းမူသျာ,ဂုလ်းကော့။ပေးဂုဏ်းဤမားဂျးခွဲး ကန်လီင်း မိုခင်လိုင်ခင်,ဩဒြးပီခင်လဝ်းမီးခွဲး ကန်လီင်းခခေလိုင် ဂုဏ်းလံးမိဂ်းသဂျာ,ယျာတင်း ကန် ခင်,ဂခင်ခခေထုဂ်,ဂခင်ခခေခလး လိုတ်; လဝ်းယေ,သူခရိလုံ။ လုဂ်းဩဒြးပီခင်လဝ်းခခေ။ သုဂ်းပွတ်းကပျိုတ်; ကန်ဂုဏ်းမီးတင်းသိုင်;တင်း
- ၈ လိုင်ခခေကော့။ ပေးဂုဏ်းဝါး ဂုဏ်းကမ်,မီးကပျိုတ်; ဝါးခင်,ခခေလိုင် ဂုဏ်းပီခင်ကော့ကန်ပီတုံလီခင်တူဝ် လဝ်းဂဝ်,ကော့။ သီတီးလျာ,တြးကေး ကမ်,မီး
- ၉ ဂျးခွဲးဂုဏ်းယဝ်။ ပေးဂုဏ်းဗုဂ်,ကွဂ်,ခခေပျူ ကပျိုတ်;ခလး တွင်းပခမ်,လိုင် ဩဒြးပီခင်လဝ်း ကန်တီမိဝ်တင်းသီတီးလျာ,တြး ကိုဂ်,တင်း တြး တင်းကန်သိုဝ်းတော့,ခခေ တဂ်းပွဲ,လွတ်;ပခမ်က ပျိုတ်;ဂုဏ်းခလး ဂျးဂုဏ်းဂင်းလွတ်;တင်းတူလရိုဂ်; ဂျးမီးတင်းသိုင်;တင်းလိုင်ခခေ ကော့။
- ၁၀ ပေးဂုဏ်းဝါး- ဂုဏ်းကမ်,လံးဂိုတ်းတူလရိုဂ်;သင် မား။ ဝါးခင်,ခခေလိုင်။ ဂုဏ်းပီခင်ကော့ကန်ဂိုတ်းဂျး ဩဒြးပီခင်လဝ်း ပီခင်လဝ်းကန်လတ်;ဤမားမူသျာ, ဤမားယဝ်။ ခရုဂ်ပတတ်;လဝ်းကော့ ကမ်,မီးဂျးခွဲး ဂုဏ်းယဝ်။

J

- ၁ လုဂ်းလင်းကန်ဂဝ်ဂုဂ်ခင်ဂိုလ်း။ ခင်,ဂိုဝ်သူတဂ်း ကမ်,ဂိုတ်းတူလရိုဂ်;ကပျိုတ်;လိုင် ဂဝ်တီမိ; လွင်း တင်းလိုင်ခခေသေခလး ပခမ်ခခေဤမားတီးသူကော့။ ပေးသေကော့သေဂုခမ်း ဂိုတ်းတူလရိုဂ်;ကပျိုတ်;မိခမ်း လိုင် လဝ်းကမူသွင်,ဂုဏ်း ကန်ပီခင် လဝ်းယေ,သူ ခရိလုံ လဝ်းကန်သိုဝ်းတော့,ခခေ လဝ်းလတ်; ဂျးတီးပေးလဝ်း ပုခမ်းဂုဏ်းကော့။
- ၂ လဝ်းခခေ ပီခင်လွင်းကန်တဂ်းဗေ,ကပျိုတ်;ဂုဏ်း ဂုလ်းကမ်,ဂျး ပီခင်လွင်းကန်တဂ်းဗေ,ကပျိုတ်; ဂုခမ်းလေးဂို, တင်းသိုင်;တင်းလိုင်ကော့။ ဂုဏ်း တဂ်းဂိုတ်းဂိုဝ်ခလးဂူလွင်းကန်ဝါး တူဝ်လဝ်းဂဝ်, ဂူလဝ်းလဝ်းခခေယဝ်။ ဝါးခခေလမ်း၊ ပေးဂုဏ်းဂမ်

- ၄ ဂျာင်ပိုင်းလျာ;မခမ်းလဝ်းတင်းလံလိုင်။ ဂုဏ်းဂူလဝ်း လဝ်းခခေယဝ်။ ကော့ကန်ဝါးဂဝ်ဂူလဝ်းလဝ်းခခေ ကော့။ ဝါးခင်,ခခေခလး၊ သမ္မကမ်,ဂမ်ကမ်,ဂျာင် ပိုင်းလျာ;မခမ်းလဝ်းတင်းလံလိုင် မခမ်းပီခင်ကော့ ကန်လတ်;ဤမားမူသျာ,ခလး သီတီးလျာ,တြးကေး
- ၅ ကမ်,မီးဂျးခွဲးမခမ်း။ ကော့ကန်ထုဂ်,ကန်ဤမားလဝ်း ခခေလမ်း ပေးလုဂ်,ဝိုတ်းတင်းဂုဂ်မိတ်;တျာ, ဩဒြးပီခင်လဝ်းကမခမ်,ခခေပီခင်ကော့။ ဂွဏ်းပိုဝ်း လိုင်ခခေ,ခခေခလး ဂုဏ်းလံးဂူလွင်းကန်ဝါး ဂုဏ်း
- ၆ မီးခွဲးလဝ်းခခေကော့။ ကော့ကန်ဝါး မခမ်းခတ, ယျာ,ခွဲးလဝ်းခခေကော့။ ဝါးခင်,ခခေခခေ တဂ်း လံးဂိုတ်း လိုင်ခခေ,ကန်မခမ်းလဝ်းဂိုတ်းခခေ ကော့။
- ၇ ကော့ကန်ဂဝ်ဂုဂ်ခင်ဂိုလ်း။ ပိုင်းလျာ;ကန်ဂဝ်တီမိ; ဝိုတ်းသူခခေ ပီခင်ပိုင်းလျာ;ကန်ခွဲး,ကမ်,လွဲး။ ပီခင်ပိုင်းလျာ;ကန်ဂဝ်, ကန်မီးတီးသူလီမိမိုဝ်း ကွန်ခခေခခေကော့။ ပိုင်းလျာ;ကန်ဂဝ်,လမ်း ပီခင်တေ,သခေ,ကန်သလံးဒိခမ်း လျာလီမိမိုဝ်း
- ၈ ကွန်ခခေခခေကော့။ ခခေခခင်းလမ်း ဂဝ်တီမိ;ပိုင်း လျာ;ကန်ခွဲး,ဝိုတ်းသူကော့။သီတီးလျာ,တြးခခေ လံးဂုခမ်ဂျးခွဲးမခမ်းလဝ်း ကိုဂ်,တင်း ဂျးခွဲးသူ ခခေကော့။ လွင်းမခမ်းလမ်း ကန်လဝ်းသိုင်,ဂို လံးဤမားယဝ်ခလး ကန်လီင်းကန်မခမ်,ကန်မိခမ်း
- ၉ ခခေ ဂိုဝ်းလီင်းမားယျာ,ကော့။ ကော့ကန်ဝါးဂဝ်မီး ခွဲးကန်လီင်းကော့။ ဝါးခင်,ခခေခလး သမ္မလင်း ပီးခွင့်တူဝ်လဝ်းဂဝ်,ယျာ,လိုင် ကော့ခခေ ပီခင်ကော့ ကန်ယင်းမီးယျာ,ခွဲးလဝ်းသိုင်, တော့,ထိုင်ဂူတ်;မိုဝ်း
- ၁၀ လီဝ်ခခေကော့။ ကော့ကန်ဂုဂ်ပီးခွင့်တူဝ်လဝ်းဂဝ်, ခခေ မီးယျာ,ခွဲးကန်လီင်းကော့။ လွင်းကန် တဂ်းတိုဝ်မိခမ်းခလးလုမ္မခခေ ကမ်,မီးဂျးတီးကော့
- ၁၁ ခခေ။ ကော့ကန်လင်းပီးခွင့်တူဝ်လဝ်းဂဝ်,ခခေ မီးယျာ,ခွဲးကန်လဝ်းသိုင်,ခလး ဤမားယျာ,ခွဲးကန် လဝ်းသိုင်,ယျာ,ကော့။ မခမ်းခခေကမ်,ဂူလွင်းကန် တူဝ်လဝ်းဂဝ်,ဤမား,ဂျးတီးလွဲးခခေ။ ကန်လဝ်း သိုင်,ခခေ ဂိုတ်းဂျးမာဂ်,တျာမခမ်းတူလ်းကမ်,ဂုခမ် လံးကော့။
- ၁၂ လုဂ်းလင်းကန်ဂဝ်ဂုဂ်ခင်ဂိုလ်း။ ဂွဏ်းပိုဝ်းကန် သူလံးခခေ,တင်းကန်ပွဲ,လွတ်;ကပျိုတ်; ဂွဏ်းပိုဝ်း ခေ,မာ,လိုင်လင်းခခေယဝ်ခလး။ ဂဝ်လင်, လံးတီမိ;ပခမ်ဤမားတီးသူကော့။ ပေးတင်းလံခဝ် ကိုလ်း။ ဂွဏ်းပိုဝ်းကန်သူဂူလဝ်း ကန်မီးယျာ,လီမိ မိုဝ်းကော့,လျာလိုင်ခခေခခေခလး ဂဝ်လင်,လံးတီမိ; ပခမ်ဤမားတီးသူကော့။ ဗုဂ်မာဂ်,တင်းလံခဝ်ကိုလ်း။ ဂွဏ်းပိုဝ်းကန်သူလံးခပုခင်, လျာ,တခမ်,မားခတ်;

ယဉ်ဇလ; ဂဝ်လင်,လံးတီမ်းပခင်ဥာ,တီးသူကော;။
 လုန်းလောင်းတင်းလံာ်ခပ်ကိုလုံး၊ ဂွမ်းပိုင်းကခင်သူဂူ
 ပေးလင်းဇလ; ဂဝ်လင်,လံးတီမ်းပခင်ဥာ,တီးသူ
 ၁၄ ကော;။ ပေးတင်းလံာ်ခပ်ကိုလုံး၊ ဂွမ်းပိုင်းကခင်သူဂူ
 လင်း ကခင်မီးယူ,လူလိမ်မိုဝ်းကျေ,လူဂွပ်ပိုင်းခခေ
 ဇလ; ဂဝ်လင်,လံးတီမ်းပခင်ဥာ,တီးသူယဉ်။ ဖုး
 မာ်,တင်းလံာ်ခပ်ကိုလုံး၊ ဂွမ်းပိုင်းကခင်သူမီးကီခင်မီး
 ဂိုင်း သူကိုင်ပိုင်းခခေဂ်ပတ်း;ဗြဲးပိခင်လင်းသေယဉ်
 လံးဗုခင်,လူ,တၢာ်ခင်,မုးခေတ်;ယဉ်ဇလ; ဂဝ်
 လင်,လံးတီမ်းပခင်ဥာ,တီးသူယဉ်။

ယု,ပေဂုတ်ပိုင်းလေးဂု

၁၅ ယု,ပေဂုတ်ပေပိုင်း လေးဂု ကိတ်တင်း ခိုင်းပိုင်
 ကခင်မီးဂုးခင်းလေးဂုခေခေ။ ဂေ့ကခင်ဂုတ်
 ပိုင်းလေးဂုခေခေ တၢင်းဂုတ်ပေးလင်းကမ်,မီး
 ၁၆ ဂုးခင်းမခင်း။ လွင်းတၢင်းကခင်မီးခင်းလေးဂု
 ကခင်ပိခင်တၢင်းကခင်တူဝ်ဂု,ယုလင်းလွံး တၢင်း
 ကခင်မာ်,တုလင်းလွံး တၢင်းကခင်ကုပ်,ဝၢင်းခင်း
 လေးလိမ်,လေးဂုလှိုင်းခခေလမ်း ကမ်,လၢပ်;
 သိုင် ဂခင်တင်းပေးလင်း။ လၢပ်;သိုင်,ဂခင်တင်း
 ၁၇ လေးဂုခေခေဂုလင်းကော;။ လေးဂုခေ ဂိတ်,တင်း
 တၢင်းကခင်လင်းလွံးလေးဂုခေ လၢင်းသုတ်းလၢင်း
 ဝံးဥာ,ကော;။ ဂေ့ကခင်ဂမ်ဂျၢင်းလွမ်းခင်,ကလုပ်,
 ဗြဲးပိခင်လင်းခခေလမ်း ဧတ,ယု,ခေတ်လူထု,
 ဝရုကော;။

တၢင်းကခင်ပခင်သတိလွင်းကခင်,တီခရိလုံ

၁၈ လုန်းလောင်းကခင်ဂပ်ဂုတ်ခပ်ကိုလုံး၊ ခိုင်,ဂု,လူပိုင်;
 လိပ်ခေ့၊ ပိခင်ခိုင်,ဂု,လူလိုခင်းလင်သုတ်းကော;။
 ဂုးခင်,ကခင်သူလံးခင်းလွင်းကခင်ဝုး ကခင်,တီ
 ခရိလုံ၊ ဂေ့ကခင်ပိခင်ရခင်,သူလင်းခရိလုံ၊ ခခေ
 တၢင်းပေး,မုး ကခင်ဝုးခခေ တေးလိပ်ခေ ကခင်,
 တီခရိလုံ မီးဝံ့ခခေမုးယဉ်။ ဂွမ်းပိုင်းခေဇလ; ဂုး
 လံးဂူလွင်းကခင်ဝုး ခိုင်,ဂု,လူပိုင်;လိပ်ခေ့ ပိခင်
 ၁၉ ခိုင်,ဂု,လူလိုခင်းလင်သုတ်းခခေကော;။ ခပ်လှိုင်း
 ခခေကွမ်,သေဂုးခင်းဂုးဥာ,ကော;။ ခင်းဝုးခခေ
 သေဂေ့၊ ခပ်ကမ်,လၢပ်;သိုင်,ဂခင်တင်းဂုး။ ပေး
 ခပ်လၢပ်;သိုင်,ဂခင်တင်းဂုးလိုင် ခပ်တၢင်းယု,လူလင်း
 ဂခင်တင်းဂုးကော;။ လွင်းတၢင်းကခင် ခပ်ကွမ်,
 သေဂုးခင်းဂုးဥာ,ခခေ ပိခင်တၢင်းကခင်ခခေဝုး
 ခပ်ကမ်,လၢပ်;သိုင်,ဂခင်တင်းဂုးခခေကော;။
 ၂၀ သူလံးခမ်,ကပ်ခေဂ်သိမ်းကျေးလုးလင်း ဂုးခင်းမိုဝ်း
 လင်းကခင်မုတ်းလၢင်း,ဇလ; သူဂူလွင်းတၢင်းဂုးလှိုင်း
 ၂၁ ဂုးပိုင်ယု,ကော;။ ဂပ်တီမ်းပခင်ဥာ,တီးသူကမ်,လွံးဝုး

ဂွမ်းပိုင်းသူကမ်,ဂူသမ်,မုး,တြး။ ဂွမ်းပိုင်းသူဂူသမ်,
 မုး,တြးဇလ; မုး,သုးဂုးမီးကမ်,လၢပ်;သိုင်,ဂခင်
 ၂၂ တင်းသမ်,မုး,တြးခခေကော;။ ဂေ့ကခင်သုင်းမုး
 သု,ခခေပိခင်ဖုးလုံ၊ ပိခင်ဂေ့ကခင်ထိုင်ပိတ်;
 ဇလ;ဝုး;- လင်းယေ,သူ ကမ်,လွံး လင်းခရိလုံ၊
 ဝုးခင်,ခခေခခေကော;။ ဂေ့ကခင်ထိုင်ပိတ်ပေး
 လင်း ဂိတ်,တင်း လုန်းလင်းခခေပိခင် ကခင်,တီ
 ၂၃ ခရိလုံ ကော;။ ဂေ့ကခင်ထိုင်ပိတ်;လုန်းလင်းခခေ
 ကမ်,ဂူပေးလင်း။ ဂေ့ကခင်ဂုတ်တင်းကပ်လုန်းလင်း
 ၂၄ ခခေ ဂူပေးလင်းကော;။ ဂုး,တေ,သခေ,ကခင်သူ
 လံးခင်း လူလိမ်မိုဝ်းကျေ,လူကွမ်ခခေခခေ ဧတ,
 ယု,ခင်းသူတု။ ပေး,တေ,သခေ,ခခေဧတ,ယု,ခင်း
 သူလှိုင် သုတ်းလံးဧတ,ယု,ခင်းလုန်းလင်းတင်း
 ၂၅ ပေးလင်းခခေကော;။ ဂတီလင်းကခင်မခင်းလင်း
 ပခင်တီးဂုးလမ်း ပိခင်ဂတီလင်းကခင်ပိခင်ကသၢင်း
 ထု,ဝရုခခေ ကော;။
 ၂၆ ဂပ်တီမ်း လွင်းခပ်လှိုင်းကခင်ပိတ်လိမ်ခခေ ပခင်
 ၂၇ ဥာ,ဂုးတီးသူကော;။ ဂုးခင်,ကခင်ခေဂ်သိမ်းကျေး
 လုးလင်း ကခင်သူလံးခမ်,ကပ်ဂုးခင်းမိုဝ်းလင်း
 ကခင်မုတ်းလၢင်း, ကခင်ဧတ,ယု,ဂုးခင်းသူခခေ
 သုကမ်,လုပ်, တၢင်းကခင်ဖုးလုံ တၢင်းလံးသင်,
 သွမ်သုင်းမုးယု။ ဂုးခင်,ခေဂ်သိမ်းကျေးလုးလင်း
 သင်,သွမ်ပခင်သူ လွင်းတၢင်းဂုးမီးတင်းသိုင်;တင်း
 လှိုင်ခခေပိခင်ကခင်တူကမ်,လွံး။ ပိခင်ကခင်လိတ်;
 ဇလ; သူကွမ်ခခေဧတ,ယု,ခင်းလုန်းလင်းတု။

လုန်းလောင်းတြးပိခင်လင်း

၂၈ တေးလိပ်ခေ လုန်းလောင်းကခင်ဂပ်ဂုတ်ခပ်ကိုလုံး၊
 မိုဝ်းကခင်မခင်းလင်း ထၢင်း,သုးပေး,မုးခခေလှိုင်
 လွင်းခင်,ဂိုဝ် ဂုးတၢင်းမီးကခင်ဂုတ်းဂုာ်ခင်
 ဇလ; ဂၢင်းလွတ်;တင်းတၢင်းကခင်ကွမ်းကခင်ကံ
 ဂုးတီးဖေ,ခေ,မခင်းလင်းခခေလှိုင် ကွမ်ဂခင်
 ၂၉ ဧတ,ယု,ခင်းလုန်းလင်းတု။ ပေးသူဂူ လွင်းကခင်
 ဗြဲးပိခင်လင်း ပိခင်လင်းကခင်သိုင်းတေး,ခခေ
 လှိုင် သူကွမ်ခခေဂူလွင်းကခင်ဝုး ဂေ့ကခင် ဂမ်
 ဂျၢင်းတြးတၢင်းကခင်သိုင်းတေး,ခခေ ပိခင်ဂေ့
 ကခင်ဂိုတ်,ခင်းတြးပိခင်းလင်းကော;။

၁ တူလင်းဇလ;ဂုးလံးဂူ တၢင်းဂုတ်မိတ်;တု,တြးပိခင်
 လင်း ကခင်ပခင်ဂုးတီးဂုး တေး,ထိုင်ဂုတ်;ထခင်း
 ပေး ဂုးဂုးလံးကခင်ဂုးလှိုင်ဝုး ပိခင်လုန်းတြးပိခင်
 လင်းခခေတု။ ဂွမ်းပိုင်းခခေဇလ; ဂုးခင်းလေးဂီ,

တင်းလံာ်ကမ်၊ ဂူလင်းဂှ်း ဂွမ်းပိုင်းကမ်ခပ်ကမ်၊
 ၂ ဂူလင်းတြးပီခင်လင်းခေခင်ကျေး။ ဂေၤကမ်ဂှ်း
 ဂှ်ခပ်ဂှ်လင်း၊ တေးလိဝ်ခံ ဂှ်းပီခင်လင်းတြး
 ပီခင်လင်းကျေး။ လွင်းကမ်ခမ်းလိုခင်း ဂှ်းတင်း
 ပီခင်လိုဝ်ခေခင်၊ ဂှ်ခင်ခေခင် ကမ်၊ ပံ၊ လံ၊ ထိုင်၊ သး။
 ဂူလင်းကျေး ဂှ်းဂူလင်းကမ် ဂှ်းတင်းမိုခင်လိုဝ်ခေခင်၊
 မခင်းလင်း၊ ခင်းမိုဝ်းကမ်မခင်းလင်း၊ ထိုင်၊ သး
 ပေး၊ မးခေခင်ကျေး။ လွင်းမခင်းလင်း ဂှ်းတင်း
 လံးဂှ်ခင်မခင်းလင်း၊ ဂးခေခင်၊ ကမ်မခင်းလင်းပီခင်
 ၃ ယု၊ ခေခင်ကျေး။ ဂေၤကမ်မုင်းထေးမွင်းထေးလိုဝ်
 ခေခင်၊ ခေခင်ခေခင် လင်းဂှ်း တူလင်းဂပ်၊ မူတီး
 လိုင်၊ မိုခင်လိုဝ်ခေခင်၊ မခင်းလင်း၊ ပီခင်လင်းကမ်
 မူတီးလိုင်၊ ခေခင်ကျေး။
 ၄ ဂေၤကမ်ဂှ်းတူလင်းဂှ်းကမ်ပိုတ်၊ လမ်း ပူခင်လိုဝ်
 ပိုင်းလင်းလင်းကျေး။ တူလင်းဂှ်းကမ်ပိုတ်၊ လမ်း
 ပီခင်တင်းကမ်ပူခင်လိုဝ် ပိုင်းလင်းလင်းကျေး။
 ၅ သူဂူ၊ လွင်းကမ် မခင်းလင်းထိုင်၊ သးပေး၊ မး
 ဂှ်းလံးကပ်ကမ်ပိုတ်၊ ဂှ်းဂှ်း၊ ခေခင်ကျေး။ ဂးခင်း
 ၆ မခင်းလင်းခေခင် ကမ်၊ မီးကမ်ပိုတ်။ ဂေၤကမ်ခေတ၊
 ယု၊ ဂးခင်းမခင်းလင်းခေခင် ကမ်၊ ဂှ်းတူလင်းဂှ်း
 ကမ်ပိုတ်၊ ထိုင်။ ဂေၤကမ်ဂှ်းတူလင်းဂှ်းကမ်ပိုတ်၊
 ထိုင်၊ ယု၊ ခိုင်းခိုင်းယုးယုးခေခင် ပီခင်ဂေၤကမ် လံးဂူ
 လံးဂှ်ခင်မခင်းလင်းယပ်ကမ်၊ လို။
 ၇ လုဂ်းလင်းကမ်ခပ်ဂှ်ခပ်ဂှ်လင်း၊ ယု၊ ဂှ်းဗုးလှို
 လံးပီတိုလံးလီခင်သု။ ဂေၤကမ်ခပ်ဂှ်ခပ်ဂှ်တြးတင်း
 ကမ်သိုဝ်းတေး၊ ခေခင် မီးတင်းကမ်သိုဝ်းတေး၊
 မိုခင်လိုဝ်ခေခင်၊ ကမ်မခင်းလင်း၊ ပီခင်ကမ်သိုဝ်းတေး၊
 ၈ ခေခင်ကျေး။ ပိုင်းကမ်လေး၊ တာခင်၊ မး၊ ခေတီးပီခင်
 ဂေၤကမ်ဂှ်းတူလင်းဂှ်းကမ်ပိုတ်၊ လူလိမ်မိုဝ်းဂေၤ
 လေးကမ်ခေခင်လေး၊ ဂေၤကမ်ဂှ်းတူလင်းဂှ်းကမ်
 ပိုတ်၊ ခေခင် လင်း၊ သိုင်၊ ဂခင်တင်း လေး၊ တာခင်၊ မး၊
 ခေတီး၊ ကေး။ ဂွမ်းခေခင်လေး၊ လုဂ်းတြးပီခင်လင်း
 ထိုင်၊ သးပေး၊ မးဂှ်းလံးယုကမ်၊ လေး၊ တာခင်၊ မး၊
 ၉ ခေတီး၊ ခေခင်ပိုတ်ကျေး။ ဂေၤကမ် ဂှ်းပီခင်
 လင်းဂှ်းပိုတ်၊ ပီခင်မေးခေခင် ကမ်၊ သိုဝ်း၊ ခေတီးဂှ်းတူ
 လင်းဂှ်းကမ်ပိုတ်။ လွင်းမခင်းလင်း လိုဝ်ခေခင်းလင်း
 ခေတီး၊ ယု၊ ဂးခင်းဂေၤခေခင်ကျေး။ ဂေၤခေခင် ပိုင်း
 ကမ်ပီခင်ဂေၤကမ်ဂှ်းပီခင်၊ ပီခင်မေး ခင်းတြးပီခင်
 လင်းလေး၊ မခင်းကမ်၊ သိုဝ်း၊ ခေတီးဂှ်းတူလင်းဂှ်း
 ၁၀ ကမ်ပိုတ်။ ဂွမ်းပိုင်းလင်းခေခင်၊ လိုဝ်ခေခင်၊ ခေခင်
 ခေခင်လေး၊ လုဂ်းတြးပီခင်လင်းတင်းလံာ် ကပ်၊
 တင်း လုဂ်းလေး၊ တာခင်၊ မး၊ ခေတီးတင်းလံာ် ပီခင်၊
 ပိုင်းဂခင်ယု၊ ကေး။ ဂေၤကမ်ကမ်၊ ဂမ်ကမ်၊ ဂျိုင်
 တြးတင်းကမ်သိုဝ်းတေး၊ ဂေၤကမ်ကမ်၊ ဂှ်းပီ

ခေခင်တူလင်းဂပ်၊ ခေခင် ကမ်၊ လင်း၊ သိုင်၊ ဂခင်တင်း
 ဂှ်းပီခင်လင်း။

ဂေၤခိုင်၊ ခေလး၊ ဂေၤခိုင်၊ တင်းလံးဂှ်ခင်

၁၁ ဂှ်းတြးကမ်သုလံးခင်း လူလိမ်မိုဝ်းဂေၤလေး
 ကမ်ခေခင်လမ်းယင်းကမ်၊ မိုခင်လိုဝ်ခေခင်၊ ဂး၊ ကပ်
 ကမ်လင်း၊ သိုင်၊ ဂခင်တင်း လေး၊ တာခင်၊ မး၊ ခေတီး
 ခေလး၊ ကပ်ခေခင်လံးမခင်းတံခေခင်။ ဂှ်းဂေၤခိုင်၊
 ခေလး၊ ဂေၤခိုင်၊ တင်းလံးဂှ်ခင်ပီခင်ဂခင်ကျေး။
 ၁၂ ဝးခင်၊ မီးမေးခေခင်၊ ခေကျေး။ ဂး၊ ကပ် ခေခင်
 ကပ်ခေခင်လံးမခင်းတံ ဂွမ်းပိုင်းလိုဝ်ခေခင်၊ ဂှ်း၊ ဝး
 ခင်လမ်း၊ တင်းဂှ်းတင်းသင်းမခင်း ပီခင်ကမ်
 ဂှ်းမိုဝ်းခေလး၊ တင်းဂှ်းတင်းသင်းခေခင်လံးမခင်း
 ၁၃ ပီခင်ကမ်သိုဝ်းတေး၊ ကေး။ ပီခေခင်ခပ်ဂှ်လင်း၊
 ၁၄ ပေးလေးဂေၤလင်းသုလိုဝ် ယု၊ ပေကမ်။ ဂှ်းဂူ
 လွင်းကမ် ဂှ်းလုဂ်းသေဂေးတီးတင်းတံခေလး
 ခမ်းဂှ်းလေး၊ ကေးတီး တင်းကမ်ကမ်သင်းလိပ်း ဂွမ်း
 ပိုင်းဂှ်းဂှ်းပီခင်ခေခင်ဂှ်းခေခင်ကျေး။ ဂေၤကမ်
 ကမ်၊ ဂှ်းပီခင်ခေခင်တူလင်းဂပ်၊ ခေခင် ခေတီး၊ ယု၊ ခင်း
 ၁၅ တင်းတံခေကျေး။ ဂေၤကမ်လင်းပီခင်ခေခင်တူလင်း
 ဂပ်၊ ခေခင် ပီခင်ဂေၤကမ်ကပ်ကမ်သင်းဂှ်ခင်းတံ
 ကေး။ သုဂူလွင်းကမ်ဝး၊ ကမ်သင်းထေး၊ ဝေၤကမ်၊
 ခေတီး၊ ကမ်၊ မီးခင်း ဂေၤကမ်ကပ်ကမ်သင်းဂှ်ခင်းတံ
 ၁၆ ခေခင်။ ဂှ်းထွင်းလုလုလင်းကမ် လင်းခေခင်
 လုခင်ကမ်သင်းမခင်းလင်းပုခင်းဂှ်းခေခင်လေး၊ ဂှ်း
 လံးဂူလွင်းတင်းဂှ်းမိုတ်းတေး၊ ကေး။ ဂှ်းဂေး
 ၁၇ ထုဂ်းလိလုခင်ကမ်သင်းပုခင်းပီခင်ခေခင်ကျေး။ ဗုး
 လှိုသေကမ်၊ ဝး၊ ဂေၤကမ်မီးကပ်လေး၊ ခိုင်းလင်းခေခင်
 ခေလး၊ ဂှ်းပီခင်ခေခင်တူလင်းဂပ်၊ ယင်း၊ ဗေၤခေခင်
 ဂေးယု၊ ကမ်၊ မီးလှိုဂေၤခေခင်၊ တင်းကမ်ကပ်တင်း
 လုလိုဝ် မိုတ်းတေး၊ ဂှ်းပီခင်လင်း တင်းမီးဂေးခင်း
 ဂေၤခေခင်လံးလိုဝ်ခေခင်၊ ဂှ်း။
 ၁၈ လုဂ်းလင်းကမ်ခပ်ဂှ်ခပ်ဂှ်လင်း၊ ဂှ်းယင်းကမ်၊
 ကပ်တင်းသုပင်းတင်းဂှ်း ဂှ်းခေခင်လံာ်၊ ဂှ်း
 ခေလး၊ ကမ်ခေခင်ပေးတင်းတူလင်းလှိုသေခေလး၊
 ၁၉ ဂှ်းခေခင်ကမ်ခေခင်၊ ခေခင်ပီခင်တူဂှ်း။ ပေးဂှ်းခေခင်
 လိုဝ်ခေခင်၊ ခေခင်လိုဝ် ဂှ်းတင်းလံးဂူ လွင်းကမ်
 ဝး တူလင်းဂပ်၊ လင်း၊ သိုင်၊ ဂခင်တင်းသမ်း၊ မး၊
 တြးခေလး တင်းဂှ်းဂှ်းလှိုလှိုတူလင်းဂပ်၊ သင်း၊ သး၊
 ၂၀ ဂေးတီး၊ ဗေၤ၊ ဂေး၊ ဂှ်းပီခင်လင်းကျေး။ လွင်းမခင်း
 လမ်း ပေးဂှ်းလှိုလှိုတူလင်းဂပ်၊ တိုင်၊ ကမ်ပိုတ်၊ ဂေး
 ခိုင်တူလင်းဂပ်၊ လိုဝ် ဂှ်းဂူလွင်းကမ် ဂှ်းမီး
 ယု၊ ခင်းသိုဝ်းလေး၊ တြးခေလး ဂှ်းလှိုဂှ်းဂတ်းယီခင်
 ဗေၤ၊ ဂေး၊ ဂှ်းပီခင်လင်းကျေး။ ဂှ်းပီခင်လင်း

- ယုံ၊မျှတအား၊သေရှင်လုံဂုဏ်းလေး၊ မခင်းလင်းရှုရှား မီးတင်းသိင်တင်းမူတင်းကျေး။
- ၂၁ ဂေဟကန်ဂင်ဂုဏ်ခပ်ကိုလုံး၊ ပေးရှင်လုံဂုဏ်း ကမ်၊ မီးတင်းကန်တင်၊ကပျိုတ်၊ ခိုင်တူင်လင်းဂင်၊ လိုင် ဂုဏ်းလုံးတမ်းလုံဂုဏ်းတီး၊ဗော၊အေးဖြူးပီခင်
- ၂၂ လင်းကျေး။ ဂုဏ်းကန်ဂုဏ်းသူးတွင်းခေခေ ဂုဏ်းလုံး၊ ဂုဏ်းတီးဖြူးပီခင်လင်း၊ ဂွမ်းပိုင်၊ဂုဏ်းပွဲဂုဏ်ပိုင်း ဂျာပင်းမခင်းလင်းတင်းလုံသေလေး၊ ဂမ်ရှင်တင်း ဂမ်တင်းရှင် ကန်ထုဂ်၊လုံမခင်းလင်းခေခေကျေး။
- ၂၃ ပိုင်းဂျာပင်းဖြူးပီခင်လင်းလမ်း ပီခင်ပိုင်းဂျာပင်းကန် ဝါး တန်းလုံးယုမ်၊မတ်၊ခေ၊မုလိုင်၊သီင်လုဂ်၊ လင်း၊ လင်းယေ၊သုခရိလုံ၊ ခေခေကျေး။ ခေင်၊ဂခေ ဂခေ တန်းလုံးဂုဂ်ဂခေ မီခင်းလွမ်းဂုဏ်းခေင်၊ကခေ လုဂ်၊လင်းပိုင်းဂျာပင်းပိုင်းခေခေကျေး၊ ဝါးခေင်၊ခေ
- ၂၄ ကျေး။ ဂေဟကန်ပွဲဂုဏ်ပွဲလွမ်း ပိုင်းဂျာပင်းမခင်းလင်း တင်းလုံခေခေ ဧတ၊ယူ၊ခင်းဖြူးပီခင်လင်းကျေး။ ခင်းဂေဟခေခေကျေး ဖြူးပီခင်လင်းဧတ၊ယူ၊ကျေး။ ဂုဏ်းကိုင်ပိုင်းပိုင်းလုံလုံး၊မုတ်၊လင်၊လင်း၊ ကခေမခင်း လင်းပခေတီးဂုဏ်းခေခေလေး၊ လုံးရှုလွင်းကခေဖြူး ပီခင်လင်းဧတ၊ယူ၊ခင်းဂုဏ်းခေခေကျေး။

၄

လိတ်တူလုံးပိလိုလုံ၊

- ၁ ဂေဟကန်ဂင်ဂုဏ်ခပ်ကိုလုံး၊ ယု၊ပေယုမ်၊ပိလိုလုံ၊ ဂုးလုံဂုဏ်းမိမ်းခေခေ။ လိတ်တူလုံးပိလိုလုံ၊ခေခေ ဧလေး၊ ရှုံးလုံးရှု၊ လွင်၊လင်း၊သီင်၊ဂခေတင်းဖြူးပီခင် လင်းရှိုဂ် ကမ်၊လင်း၊သီင်၊ရှိုဂ်ခေခေကျေး။ လွင်းမခင်း လမ်း မိဂ်သု၊ပေးဗော၊ခေခေခေ၊ ဂု၊ဂု၊တီး
- ၂ ခင်းလေးဂုဏ်ခေခေယု။ သူတန်းဂိုတ်၊လုံရှိုဂ်ခေလေး၊ ရှုလင်းပိလိုလုံ၊ဖြူးပီခင်လင်းလုံး၊ ဝါးခေခေလမ်း၊ ပိလိုလုံ၊ကခေဂုပွဲတင်းကပ် လင်းယေ၊သုခရိလုံ ကခေခမ်၊ကပ်လျ၊တိုဂုခင်းမေးခေခေ လင်း၊သီင်၊
- ၃ ဂခေတင်းဖြူးပီခင်လင်းကျေး။ ပိလိုလုံ၊ ကခေ ကမ်၊ဂုပွဲတင်းကပ် လင်းယေ၊သုခရိလုံ ကခေခမ်၊ ကပ်လျ၊တိုဂုခင်းမေးခေခေလမ်း ကမ်၊လင်း၊သီင်၊ ဂခေတင်းဖြူးပီခင်လင်း။ ပိလိုလုံ၊လုံပိုင်ခေင်၊ခေခေ ခေခေပီခင်ပိလိုလုံ၊ကခေ၊တိုခရိလုံ ကခေသုလုံးခင်း ဝါးတန်းမေးခေခေလေး၊ မိုဝ်းလိပ်ခေခေကျေး၊ ယင်းပေး မီးယူ၊ခင်းလေးဂုဏ်ခေခေယု။
- ၄ လုဂ်၊လင်းကခေဂင်ဂုဏ်ခပ်ကိုလုံး၊ သုလင်း၊သီင်၊ ဂခေတင်းဖြူးပီခင်လင်းကျေး။ ခပ်ခေခေကျေး သုလုံးခေခေင်၊ယု။ လွင်းမခင်းလမ်း ဂေဟကန်

- မီးဗော၊သုခေခေ ယု၊ခေ၊သေ ဂေဟကန်မီးဗော၊
- ၅ လေးဂုဏ်ခေခေကျေး။ ခပ်ခေခေ ပိုင်၊ကခေလင်း၊ သီင်၊ဂခေတင်းလေးဂုဏ်ခေခေလေး၊ လင်းလင်းလင်းလွင်း လေးဂီ၊တင်းလုံကျေး။ ဂုခင်းလေးဂီ၊တင်းလုံ ကျေး လင်းထွမ်း၊ကပ်ဂုခင်းခေခေကျေး။
- ၆ ဂုဏ်းလမ်း လင်း၊သီင်၊ဂခေတင်း ဖြူးပီခင်လင်း ကျေး။ ဂေဟကန်ရှုလင်း ဖြူးပီခင်လင်းခေခေ လင်းထွမ်း၊ကပ်ဂုခင်းကျေး။ ဂေဟကန်ကမ်၊ လင်း၊သီင်၊ဂခေတင်းဖြူးပီခင်လင်းခေခေ ကမ်၊ လင်းထွမ်း၊ကပ်ဂုခင်းဂုဏ်း။ ဂုဏ်းထွမ်းလုလုံးလွင်း တင်းခေခေခေလေး၊ လုံးရှု၊ သမ်၊မုပိလိုလုံ၊ တင်း မိဂ်သု၊ပိလိုလုံ၊ ကျေး။

တင်းဂုဂ်မိတ်၊တု၊ဖြူးပီခင်လင်း

- ၇ ဂေဟကန်ဂင်ဂုဏ်ခပ်ကိုလုံး၊ ဂုဏ်းကျေးခင်းလေး၊ကျေး ခိုင်၊ ဂုဂ်ဂခေတုဂုဏ်။ လွင်းမခင်းလမ်း တင်း ဂုဂ်မိတ်၊တု၊ခေ လင်း၊သီင်၊ဂခေတင်းဖြူးပီခင် လင်းကျေး။ ဂေဟကန်လင်းဂုဂ်ခေခေ ပီခင်ကျေး
- ၈ ကခေဂိုတ်၊ပီခင်မေးခင်းဖြူးပီခင်လင်းကျေး။ ဂေဟ ကခေကမ်၊မီးတင်းဂုဂ်မိတ်၊တု၊ခေခေ။ ကမ်၊ရှု၊ လင်းဖြူးပီခင်လင်း။ လွင်းမခင်းလမ်း ဖြူးပီခင်
- ၉ လင်း၊ ပီခင်တင်းဂုဂ်မိတ်၊တု၊ကျေး။ မိတ်၊တု၊ ကခေဖြူးပီခင်လင်းဂုဂ်ခေခေ ထင်၊သု၊ဂု၊ခင်း ဂုဏ်း ခင်းလွင်းတင်းကခေမခင်းလင်းပွဲ၊လုံလုဂ်၊ မခင်းလင်း၊ ကခေမီးပေးလိပ်ဂုလုံးခေခေ မေးဂု၊ခင်း လေးဂုဏ်ခေခေလေး၊ ရှုံးဂုဏ်းလုံးမီးကသု၊ဂု၊ ဂွမ်းပိုင်၊
- ၁၀ လုဂ်၊မခင်းလင်းခေခေကျေး။ တင်းဂုဂ်မိတ်၊တု၊ မီးခင်းတင်းကခေဂုဏ်းဂုဂ်ဖြူးပီခင်လင်းခေခေ ကမ်၊ လုံး။ မီးခင်းတင်းကခေဖြူးပီခင်လင်းဂုဂ်ဂုဏ်းလေး၊ ပွဲ၊လုံလုဂ်၊လင်းမေး၊ ရှုံးလုံးပီခင်လွင်းကခေတန်းဗော၊ ကပျိုတ်၊ဂုဏ်းခေခေကျေး။
- ၁၁ ဂေဟကန်ဂင်ဂုဏ်ခပ်ကိုလုံး၊ ပေးဖြူးပီခင်လင်းဂုဂ် ဂုဏ်းထာခေ၊ခေ ကခေခေ၊ခခေပီခင်လိုင် ဂုဏ်းကျေး ခိုင်၊လေး၊ကျေးခိုင်၊ ခေင်၊ဂခေဂခေ တန်းလုံးဂုဂ်
- ၁၂ ဂခေကျေး။ ဗုဂ်လုံကမ်၊တွခေလုံးဂုခေဖြူးပီခင် လင်း။ ခင်းဝါးခေခေသေကျေး၊ ပေးဂုဏ်းဂုဂ်ဂခေလိုင် ဖြူးပီခင်လင်း၊ ဧတ၊ယူ၊ခင်းဂုဏ်းလေး၊ ဂုဏ်းကျေး တီမိဂ်တင်းတင်းဂုဂ်မိတ်၊တု၊လင်းခေခေကျေး။
- ၁၃ ဂုဏ်းရှုလွင်းကခေ ဂုဏ်းဧတ၊ယူ၊ခင်းဖြူးပီခင်လင်း၊ ကိတ်၊တင်း လွင်းကခေ မခင်းလင်းဧတ၊ယူ၊ခင်းဂုဏ်း ဂွမ်းပိုင်၊ကခေ မခင်းလင်းပခေသုကျေးလုံးပိလိုလုံ၊
- ၁၄ မုတ်၊လင်၊လင်းတီးဂုဏ်းခေခေကျေး။ ဂုဏ်းရှုဂုခေ လွင်းကခေ ပေးလင်း၊ ပွဲ၊လုံ၊ လုဂ်၊လင်း၊ မေးရှုံး လုံးပီခင်လင်းကခေခေ၊ချတ်၊ ကပ်ဂုခင်းလေးဂီ၊

တင်းလံာ်ခေခေလး၊ ပီခေကခေခခါမ်၊သၢဂ်းသေ၊
 ၁၅ ကေး။ ဂေးကခေဂုဂ်တုင်းကခေလးဝါး- လဝ်း
 ယေ၊သုပီခေလုဂ်း၊ဗြေးပီခေလဝ်းကေး။ ဝါးခေင်၊
 ခေခေခေ ပီခေဂေးကခေခေတ၊ယု၊ခွ်းဗြေးပီခေလဝ်း
 ကေး။ ဗြေးပီခေလဝ်းဂေးခေတ၊ယု၊ခွ်းဂေးခေခေ
 ၁၆ ကေး။ ဂုဂ်းဂူမိတ်းတု၊တၢင်းကခေဗြေးပီခေလဝ်း
 ဂုဂ်းဂုဂ်းခေခေခေလး၊ ကိင်ပိုင်ကေး။ ဗြေးပီခေလဝ်း
 ပီခေတၢင်းဂုဂ်မိတ်းတု၊ကေး။ ဂေးကခေခေတ၊ယု၊
 ခွ်းတၢင်းဂုဂ်မိတ်းတု၊ခေခေ ခေတ၊ယု၊ခွ်းဗြေးပီခေ
 ၁၇ လဝ်းကေး။ ဗြေးပီခေလဝ်းဂေးခေတ၊ယု၊ခွ်းဂေး
 ခေခေကေး။ ခေင်၊ခေခေခေလး၊ ပိုင်ကေးဂုဂ်းပျေ
 လုမ်၊တင်းတၢင်းဂုဂ်မိတ်းတု၊ခေလး၊ ဂုဂ်းတၢင်းမီး
 ကခေခေခေခေလံးတမ်းလု ခွ်းဝခေခေကခေတၢင်းလီ၊
 ယၢင်၊တြေးခေခေကေး။ လွင်းမခေခေလမ်း ဂုဂ်းပိုင်
 ၁၈ မခေခေလဝ်း ခွ်းလေးဂေးခေကေး။ ခွ်းတၢင်းဂုဂ်
 မိတ်းတု၊ခေခေ ကခေ၊မီးတၢင်းကခေဂုဂ်ကခေခေ။
 မိတ်းတု၊ကခေတီမ်ထုခေခေခေ ခေပခေင်၊တၢင်း
 ကခေဂုဂ်ခေကေး။ လွင်းမခေခေလမ်း တၢင်းကခေဂုဂ်
 ခေခေခေ။ လၢပ်းသိုင်၊ဂခေတင်း တၢင်းကခေလီ၊
 ယၢင်၊ပခေတၢမ်၊ကေး။ ဂေးကခေခေမီးတၢင်းကခေ
 ဂုဂ်ခေခေခေ ကခေ၊တီမ်ထုခေခေခေတၢင်းဂုဂ်မိတ်း
 ၁၉ တု၊။ ဂုဂ်းဂုဂ်းဗြေးပီခေလဝ်း၊ ဂုဂ်းပိုင်မခေခေလဝ်း
 ၂၀ ဂုဂ်းဂုဂ်းကွခေတၢင်းခေခေကေး။ ပီဂ်သမိသေဂေးသေ
 ဂုခေခေလၢတ်းခေလးဝါး-ဂပ်ဂုဂ်းဗြေးပီခေလဝ်းကေး။
 ဝါးခေင်၊ခေခေခေ။ ပေးမခေခေသမိယင်း လင်း
 ပီးခေခေခေယု၊ထိုင် ဂေးခေခေ ပီခေဂေးကခေလၢတ်း
 ဂုဂ်းမုသု၊ကေး။ ပေးမခေခေယင်းကခေ၊ဂုဂ်းပီးခေခေ
 မခေခေ ကခေမခေခေလံးဂုဂ်းယု၊ခေခေထိုင် မခေခေတၢင်း
 ဂုဂ်းဗြေးပီခေလဝ်း ကခေမခေခေကခေ၊တွခေလံးဂုဂ်
 ၂၁ သေပွဂ်းခေခေလံး၊ ထိုင်ခေခေ၊ပိုင်။ ပင်းလၢပ်းကခေ
 ဝါး- ဂေးကခေဂုဂ်းဗြေးပီခေလဝ်းခေခေ တၢင်းလံး
 ဂုဂ်းပီးခေခေခေကေး။ ဝါးခေင်၊ခေခေခေ။ ဂုဂ်းလံး
 ခါမ်၊ကပ်ဂေးခွ်းလဝ်းခေခေလုယု။

၅

တၢင်းယုမ်၊မၢတ်းခွ်းလုဂ်းလဝ်း

၁ ဂေး ကခေယုမ်၊မၢတ်းခေလးဝါး- လဝ်းယေ၊သု
 ပီခေ လဝ်းခေခေလု ကေး။ ဝါးခေင်၊ခေခေခေပီခေ
 ဂေးကခေဂုဂ်း၊ပီခေမၢး ခွ်းဗြေးပီခေလဝ်းကေး။
 ဂေးကခေဂုဂ်းပေးဗြေးပီခေလဝ်းခေခေ ဂုဂ်းဂေးကခေ
 ဂုဂ်း၊ပီခေမၢး ခွ်းဗြေးပီခေလဝ်းခေခေကေး။

၂ ပေးဂုဂ်းဂုဂ်းဗြေးပီခေလဝ်းခေလး၊ ပွဲဂမိပွဲလွမ်းပင်း
 လၢပ်းမခေခေလဝ်းတင်းလံာ်ထိုင် ဂုဂ်းဂူလွင်းကခေ
 ဂုဂ်းဂုဂ်းလုဂ်းဗြေးပီခေလဝ်းတင်းလံာ်ခေခေ ယု၊ကေး။
 ၃ တၢင်းကခေဂုဂ်းပွဲဂမိပွဲလွမ်းပင်းလၢပ်းလဝ်း၊ ထိုင်ခေခေ
 ပီခေတၢင်းကခေဂုဂ်းဗြေးပီခေလဝ်းကေး။ပင်းလၢပ်း
 မခေခေလဝ်းထိုင်ခေခေလမ်း ဂမိယၢပ်၊လွမ်းယၢပ်၊
 ၄ ကခေ၊လု။ ဂေးကခေဂုဂ်း၊ပီခေမၢးခွ်းဗြေးပီခေ
 လဝ်းခေခေ လၢင်းခေပခေင်၊လေးဂေးခေခေကေး။
 လွင်းတၢင်းကခေခေခေခေင်၊လေးဂေးခေခေလမ်း၊ ပီခေ
 ၅ တၢင်းယုမ်၊မၢတ်းဂုဂ်းခေခေကေး။ လိုင်သေ ဂေး
 ကခေယုမ်၊မၢတ်း လွင်းကခေဝါး လဝ်းယေ၊သု
 ပီခေလုဂ်းဗြေးပီခေလဝ်းခေခေ ဗုဂ်းလုတၢင်းခေပခေင်၊
 ၆ လေးဂေးခေခေလံး။ လဝ်းခေခေလမ်း ပီခေလဝ်းကခေ
 မၢးလုလုခေခေလုလုလုလု၊ ကခေပီခေလဝ်းယေ၊သု
 ခေခေခေ ခေခေကေး။ မၢးလုလုခေခေခေကခေ၊လု။
 မၢးလုလုခေခေ ဂုဂ်း၊တင်းထိုင်ကေး။ ဝိလိုင်လု၊
 မုတ်းလၢင်၊လဝ်းဂေးခေခေခါမ်၊သၢဂ်းသေ၊ပုံ ဂုဂ်းပိုင်
 ဝိလိုင်လု၊မုတ်းလၢင်၊လဝ်း ပီခေသမ်၊မၢးတြေးခေခေ
 ၇ ကေး။ မီးတၢင်းကခေခါမ်၊သၢဂ်းသေ၊သၢမ်ပုး
 ၈ ကခေပီခေ ဝိလိုင်လု၊မုတ်းလၢင်၊လဝ်း ပုးခေခေ။
 ခေခေပုးခေခေ။ လိုင်လုပုးခေခေခေ ခေလး၊ သၢမ်ပုးခေ
 ၉ ပီခေကခေလီဝ်ကခေကေး။ ပေးဂုဂ်းယုမ်၊သၢဂ်းသေ၊
 ဂုခေခေလံးထိုင် သၢဂ်းသေ၊ဗြေးပီခေလဝ်းခေခေ ပီခေ
 လွင်းတၢင်းကခေယိုင်ခေခေယုမ်၊လံးကေး။ သၢဂ်း
 သေ၊ခေခေ ပီခေလွင်းကခေ ဗြေးပီခေလဝ်းခါမ်၊
 သၢဂ်းသေ၊လုလုလုလုလုလု လုဂ်းမခေခေလဝ်းခေခေကေး။
 ၁၀ ဂေးကခေယုမ်၊မၢတ်းလုဂ်းဗြေးပီခေလဝ်းခေခေ လံး
 သၢဂ်းသေ၊ဂေးခွ်းဂုဂ်းထိုင်မခေခေကေး။ ဂေးကခေ
 ကခေ၊ယုမ်၊မၢတ်းခေခေ ပီခေဂေးကခေဂုဂ်းပုးဗြေး
 ပီခေလဝ်း လံးပီခေဂေးကခေလၢတ်းဂုဂ်းမုသု၊ဂု၊
 ယု။ လွင်းမခေခေလမ်း ဂုဂ်းပိုင်၊ မခေခေကခေ၊ယုမ်၊
 ဂုဂ်းကခေဗြေးပီခေလဝ်းခါမ်၊သၢဂ်းသေ၊ လုလု
 ၁၁ လွင်းလုဂ်းမခေခေလဝ်းခေခေကေး။ သၢဂ်းသေ၊ခေခေ
 လမ်း ပီခေလွင်းကခေဝါး ဗြေးပီခေလဝ်းပခေ ထု၊
 ဝရုကသၢဂ်း၊ တီးဂုဂ်းခေလး၊ ကသၢဂ်းခေခေမီးခေခေ
 ၁၂ လုဂ်းမခေခေလဝ်းခေခေကေး။ ဂေးကခေလံးလုဂ်း
 လဝ်းခေခေ လံးကသၢဂ်းကေး။ ဂေးကခေကခေ၊လံး
 လုဂ်းလဝ်းခေခေ ကခေ၊လံးကသၢဂ်း။

ဥၢမ်းခေးသုတ်း

၁၃ ဂပ်တီမ်၊လွင်းတၢင်းထိုင်ခေခေသေခေလး၊ ပခေဂု၊
 တီးသု ထိုင်ကခေယုမ်၊မၢတ်းလုဂ်းဗြေးပီခေလဝ်း
 ခေခေ ဂုဂ်းသုလံးဂူလွင်းကခေ တုဂ်လဝ်းဂပ်၊ လံး
 ၁၄ ထု၊ဝရုကသၢဂ်း၊ ခေခေကေး။ လွင်းတၢင်းကခေ

- ၁၅ ဂြိုဟ်းလုံးတမ်းလှိုင် ဂြိုဟ်းကြေးပီခင်လင်းလမ်း ပေး
ဂြိုဟ်းယွမ်းသူးသေလှိုင်သေပိုင် မိခင်းထွမ်းခင်၊က
လုပ်၊မခင်းလင်းလှိုင် မခင်းလင်းထွမ်းကပ်ကျေး။
- ၁၆ ပေးဂြိုဟ်းဂူလွင်းကခင် မခင်းလင်းထွမ်းကပ်ရှမ်း
ဂြိုဟ်းကခင်ဂြိုဟ်းသူးတွင်းခခခင်လှိုင် ဂြိုဟ်းဂူလွင်းကခင်
ဂြိုဟ်းတမ်းလုံးသူး ကခင်ဂြိုဟ်းယွမ်း ဂြိုဟ်းမခင်း
လင်းခခခင်ယူ၊ကျေး။
- ၁၇ ပေးသေကျေသေဂူခင်း ဂုခင်ပီးခွင့်သေကျေကျေ ဂြိုဟ်း
ကပျိုတ်းကခင်ကမ်၊ထိုက်ခမ်း၊တင်းတံလှိုင် မခင်း
တမ်းလုံးသူးတွင်း ဂြိုဟ်းကြေးပီခင်လင်း တမ်းပခင်က
သားတီးမခင်းကျေး။ မီးကပျိုတ်းကခင်ထိုက်ခမ်း၊
တင်းတံခခခင်ယူ၊ကျေး။ ဂပ်ကမ်၊ဝါးတမ်းလုံး
၁၈ သူးတွင်းပုခင်းကပျိုတ်းခခခင်။ လွင်းတင်းကခင်
ကမ်၊တြေးခခခင်ပီခင်ကပျိုတ်းကျေး။ ခင်းဝါးခခခင်
သေကျေး ကပျိုတ်းကခင်ကမ်၊ထိုက်ခမ်း၊တင်းတံ
၁၉ ခခခင်ကျေး မီးယူ၊ကျေး။ ဂြိုဟ်းဂူလွင်းကခင် ခပ်လှိုင်း

- ကခင်ဂိုတ်၊ပီခင်ခင်းကြေးပီခင်လင်းခခခင် ကမ်၊သိုပ်၊
ခလးဂြိုဟ်းကပျိုတ်း။ ကျေကခင်ဂိုတ်၊ပီခင်မေးခင်း
ကြေးပီခင်လင်းခခခင် ဝှိုထိုင်းတူပ်မခင်းယူ၊ခလး
လျ၊တခင်၊မ၊ခေတ်း ကမ်၊တိုက်ကမ်၊ယိုပ်းမခင်း
၂၀ လုံး။ ဂြိုဟ်းဂူလွင်းကခင် ဂြိုဟ်းပီခင်လင်းလင်းကြေး
ပီခင်လင်းခလး လေးဂြိုဟ်းခင်းတင်းသိုင်းတင်းလှိုင်
မီးခင်းမိုင်းလျ၊တခင်၊မ၊ခေတ်းခခခင်ကျေး။
- ၂၁ ဂြိုဟ်းဂူလွင်းကခင် လှိုက်ကြေးပီခင်လင်းရွေးမေးခလး
ပခင်လှခင်၊ကခင်ဂူလှိုင်းကြေးပီခင်လင်း ကခင်လှိုင်း
ကခင်လှိုင်းခခခင်တီးဂြိုဟ်းကျေး။ ဂြိုဟ်းခေတ်၊ယူ၊ခင်း
လင်းကခင်လီတ်းကခင်မခင်၊ ခင်းလှိုက်လင်းလင်း
ယေ၊သုခရိုလှိုင် ခခခင်ကျေး။ လင်းခခခင်ပီခင်ကြေး
ပီခင်လင်း ကခင်လီတ်းကခင်မခင်၊ကျေး။ ထျ၊
ဝရျကသားကျေးပီခင်ကျေး။
- ၂၂ လှိုက်လင်းကခင်ဂပ်ဂှိုခပ်ဂှိုလှိုင်း၊ ဝေပီတ်းရှိုက်
ထူသင်းထူတင်းလှိုင်တျ။

ဂြိုဟ်းလှိုက်ကျေးဝါး၊တျယုင်းဂြိုဟ်း၊ဗိုခင်ပထမယုင့်ယုင့်ကျေး

ဂျာမ်းလိက်;ကျေးဝု၊တုယုင်းဂျာခ်၊ဗိုခ်တုတိယ

SECOND JOHN

ရွာမ်းခမ်း

ဗုဒ္ဓတီမ်း; ဂျာမ်းလိက်;ကျေးဝု၊တုယုင်းဂျာခ်၊ဗိုခ်တုတိယ ခန့်ပီခ်တမာခ်၊ လင်းယေ၊သု ပုးခိုင်; ကခ်လံးမီးလိုင်ဝု; ယုင်းဂျာခ်၊ ခခ်ကျေး။ ဂျာမ်းခန့်တီမ်းဝိုမိုင်းပီးသားဂရိလ် A.D.85 - 98 ခခ်ကျေး။

ကီခ်ကားခ်: ဂျာမ်းလိက်;ကျေးဝု၊တုယုင်းဂျာခ်၊ဗိုခ်တုတိယ လမ်း၊-

ဂျူးလံးခတ်းလ်ခင်းလွင်းတင်းကခ်လွံးထီမ်မုလုဂ်ထွက်;ဩု၊ကခ်ဗလ၊လိပ်းဂျူးတြုးလိုင်ခခ်ကျေး။

လွင်းတင်းကခ်ခပ်းပုးခင်း ဂျာမ်းလိက်;ကျေးဝု၊တုယုင်းဂျာခ်၊ဗိုခ်တုတိယ လမ်း၊-

- ၁။ ရွာမ်းတုလတ်း။ (၁:၁-၃)
- ၂။ လွင်းတင်းကခ်ပခ်ဂုင်။ (၁:၄)
- ၃။ လွင်းတင်းကခ်ယုဂ်ယွင်းတင်းတင်းကခ်ပခ်သတီ။ (၁:၅-၁၁)
- ၄။ ရွာမ်းဂွပ်ဂွပ်း။ (၁:၁၂-၁၃)